
Vážení spoluobčané,
počasí v prvních dvou dekádách měsíce 

září bylo ještě slunečné a denní teploty se 
pohybovaly nad dvaceti stupni. V posled-
ní dekádě se však počasí pohoršilo. Denní 
teploty klesly pod dvacítku a rána začala 
být velmi chladná. Pomalu začíná podzim. 
Je konec září, vyučování v naší ZŠ probíhá 
i nadále prezenčně. V plném provozu je 
také ZUŠ a knihovna.

Pracovníci obce čistili Střelický potok 
od koupaliště směrem k obci, udržují keře 
a stromy okolo cest a stále dokola uklíze-
jí kontejnerová stanoviště. Je to opravdu 
sisyfovská práce. Jeden den zde uklidí 
a v průběhu několika dnů to vypadá násle-
dovně. (viz foto č. 1)

Na ulici Pod Lesem byl položen asfal-
tový koberec. Do konce měsíce září bude 
instalováno dopravní značení a dokončená 
stavba musí být zkolaudována odborem 

Úvodník

Pokračování na str. 2. Pokračování na str. 2.
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 Foto: Ing. Jiří Fukan
Lávka ve Vršovicích - odstranění.Lávka ve Vršovicích - odstranění.

Prodej kalendářů
Obec Střelice opět vydala nástěnný kalendář

na rok 2022 s fotografiemi Střelic, který si
mohou občané zakoupit v pokladně Obecního

úřadu – v úředních hodinách.
Cena kalendáře je 100 Kč.

Oznámení občanům
V úterý 12. 10. 2021 v čase od 7,00 do 15,00 hodin bude uzavřena 
komunikace z ulice Brněnské ke sběrnému dvoru. Důvodem uzavírky  

je pravidelný roční servis odlučovače ropných látek.

Foto č. 1 (Ing. Jiří Fukan)Foto č. 1 (Ing. Jiří Fukan)

Přítomno: 13 členů ZO - Mgr. Eva Bartoňová, Jan Dlapka, Mgr. Helena Fialová, Zuzana 
Hloušková, Ing. Martin Klíma, Ph.D., Ing. Jiří Kliment, Ing. Alois Liška, PaedDr. Zdeněk 
Ondrášek, Zdeněk Stehno, Jaroslav Štveráček, Josef Tichý, Jiří Vašulín, Ing. Luděk Záleský
Omluveni: 2 - Vojtěch Liška, Petra Vidláková

• Zastupitelstvo schválilo program jednání 13. Zastupitelstva obce Střelice.
 Pro - 13 (všichni přítomní)  Proti - 0  Zdržel se - 0
• Za ověřovatele zápisu zvolilo zastupitelstvo pana Jana Dlapku
 Pro - 13 (všichni přítomní)  Proti - 0  Zdržel se - 0
 a pana Zdeňka Stehno.
  Pro - 12 (Bartoňová, Dlapka, Fialová, Hloušková, Klíma, Kliment, A. Liška, Ondrášek, 

Štveráček, Tichý Vašulín, Záleský)
  Proti - 0  Zdržel se - 1 (Stehno)

Výpis usnesení z 13. zasedání Zastupitelstva 
obce Střelice dne 09. 09. 2021
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Informace z radnice

výstavby MÚ Šlapanice. Na ulici Příční 
stále čekáme na dodání sloupů veřejného 
osvětlení. Chodník od zastávky dolní nádraží 
po hlavní silnici je dokončen a předán obci. 
(viz foto č. 2) Firma Cretive Buildings, s. r. o. 

zahájila práce na vybudování přechodu 
pro chodce na ulici Nebovidská. (viz. foto 
č. 3) Předpokládané ukončení prací a pře-
dání obci bude v průběhu měsíce října.

Splašková a dešťová kanalizace na dvoře 
obecního úřadu byla vybudována.

Dne 1. 9. 2021 proběhla čtyři výběrová 
řízení. Na rekonstrukci chodníku na ulici 
Antonína Smutného z levé strany od soko-
lovny po ulici Příční včetně přechodu pro 
chodce a pravé strany od cesty ke hřišti po 
konec chodníku, byla vybrána firma Creative 
Buildings, s. r. o. za částku 1 919 011.- Kč. Na 
úpravu komunikace v ulici K Myslivně do 
obytného souboru Kopaniny byla vybrána 
stejná firma za částku 403 900.-Kč. Infor-
mačně orientační značení ulic a místních 
cílů v obci bude provádět firma HICON-
-dopravní značení, s. r. o. Brno za částku 
111 590.- Kč. Poslední výběrové řízení bylo 
na výsadbu stromů, keřů a cibulovin 
na ulici Antonína Smutného a Tetčická. 
Zakázku bude provádět firma A+K úpra-
vy zeleně, s. r. o. Chropyně za částku 
724 456.- Kč. Všechny vybrané firmy měly 
nejnižší cenovou nabídku.

Dne 17. 9. 2021 byla obci, ale hlavně 
obyvatelům Vršovic, předána nová lávka, 
která je delší a vybavená osvětlením. Stá-
vající lávka byla rozebrána a uložena na 

Pokračování ze str. 1. Pokračování ze str. 1.

Foto č. 3 (Ing. Jiří Fukan)Foto č. 3 (Ing. Jiří Fukan)

• Do návrhové komise zvolilo pana Ing. Aloise Lišku
 Pro - 13 (všichni přítomní)  Proti - 0  Zdržel se - 0
 a paní Mgr. Evu Bartoňovou.
 Pro - 13 (všichni přítomní)  Proti - 0  Zdržel se - 0
• Zastupitelstvo obce Střelice vzalo bez připomínek na vědomí zprávu o činnosti Rady 

obce Střelice od 12. Zastupitelstva obce.
• Zastupitelstvo obce Střelice vzalo na vědomí rozpočtové opatření č. 6/2021, které schválila 

Rada obce dne 30. 6. 2021.
• Zastupitelstvo obce Střelice vzalo na vědomí rozpočtové opatření č. 7/2021, které schválila 

Rada obce dne 22. 7. 2021.
• Zastupitelstvo obce Střelice vzalo na vědomí rozpočtové opatření č. 8/2021, které schválila 

Rada obce dne 25. 8. 2021.
• Zastupitelstvo obce Střelice schválilo smlouvu o dílo s firmou SKANSKA, a. s., Křižíkova 

682/34a, Karlín, 186 00 Praha 8 na provedení opravy ulice Nádražní. Cena díla je sjed-
naná na částku 499.652,02 Kč bez DPH. Zastupitelstvo obce Střelice pověřilo starostu 
podpisem smlouvy o dílo.

 Pro - 13 (všichni přítomní)  Proti - 0  Zdržel se - 0
• Zastupitelstvo obce Střelice schválilo kupní smlouvu s firmou THT Polička, s. r. o., Starohradská 

316, 572 01 Polička pro dodání cisternové automobilové stříkačky za cenu 6.038.000 Kč bez 
DPH. Zastupitelstvo obce Střelice pověřilo starostu podpisem kupní smlouvy.

 Pro - 13 (všichni přítomní)  Proti - 0  Zdržel se - 0
• Zastupitelstvo obce Střelice schválilo smlouvu o bezúplatném převodu vlastnického prá-

va, který je ve vlastnictví Úřadu pro zastupování státu ve věcech majetkových, Rašínovo 
nábřeží 390/42, 128 00 Nové Město, Praha 2. Jedná se o pozemek p. č. 7549/3, k.ú. 
Střelice u Brna. Zastupitelstvo obce Střelice pověřilo starostu obce podpisem smlouvy.

 Pro - 13 (všichni přítomní)  Proti - 0  Zdržel se - 0
• Zastupitelstvo obce Střelice schválilo smlouvu s firmou Creative Buildings, s. r. o., 

Ctiradova 187/25, 643 00 Brno, která provede realizaci stavby „Střelice, oprava chodníků 
na ulici Ant. Smutného“ za cenu 1.919.010,94 Kč bez DPH. Zastupitelstvo obce Střelice 
pověřilo starostu podpisem smlouvy o dílo.

 Pro - 13 (všichni přítomní)  Proti - 0  Zdržel se - 0
• Zastupitelstvo obce Střelice schválilo smlouvu s firmou Creative Buildings, s. r. o., 

Ctiradova 187/25, 643 00 Brno, která provede realizaci stavby „Střelice, stavební úpravy 
komunikace v ulici k Myslivně – obytný soubor Kopaniny“ za cenu 403.899,76 Kč bez 
DPH. Zastupitelstvo obce Střelice pověřilo starostu podpisem smlouvy o dílo.

 Pro - 13 (všichni přítomní)  Proti - 0  Zdržel se - 0
• Zastupitelstvo obce Střelice schválilo smlouvu o dílo s firmou HICON - dopravní značení, 

s. r. o., Kohoutovická 610/116, 641 00 Brno, která provede informačně orientační 
značení ulic a místních cílů ve Střelicích. Vysoutěžená cena je 111.590 Kč bez DPH. 
Zastupitelstvo obce Střelice pověřilo starostu podpisem smlouvy.

 Pro - 13 (všichni přítomní)  Proti - 0  Zdržel se - 0
• Zastupitelstvo obce Střelice schválilo, aby obec Střelice uzavřela na základě vysoutěžené 

ceny vlastní smlouvy o investičním příspěvku s těmito dotčenými majiteli:
 1. Paní Ž. T. a pan A. S. Obci uhradí 67 637,97 Kč vč. DPH.
2. Pan Ing. J. V. Obci uhradí 59 968,62 Kč vč. DPH.
3. Paní Mgr. Z. K. Obci uhradí 118 926,63 Kč vč. DPH.
4. Pan M. G. Obci uhradí 60 598,71 Kč vč. DPH.
5. Paní J. S. a pan A. S. Obci uhradí 42 673,88 Kč vč. DPH.
6. Paní E, B. A. pan F. B. S. Obci uhradí 46 445,64 Kč vč. DPH.
Zastupitelstvo obce Střelice pověřilo starostu podpisem smluv.
 Pro - 13 (všichni přítomní)  Proti - 0  Zdržel se - 0
• Zastupitelstvo obce Střelice schválilo směnu pozemku p. č. 2005/41, vlastník pan J. Š. za 

pozemek p. č. 2005/42, vlastník Obec Střelice, oba v k.ú. Střelice u Brna. Směna bude 
provedena dle geometrického plánu, výměry pozemků zůstanou zachovány – pan J. Š. – 
258 m2, Obec Střelice - 310 m2. Pověřilo starostu podpisem směnné smlouvy.

 Pro - 13 (všichni přítomní)  Proti - 0  Zdržel se - 0

Foto č. 2 (Ing. Jiří Fukan)Foto č. 2 (Ing. Jiří Fukan)
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Společenská rubrika
V měsíci říjnu oslaví významné životní 

jubileum tito naši občané:

 55 let  Jaroslav Holešovský
 60 let  Petr Dostál
  70 let  Mgr. Eva Hajncová  
      Emil Jahoda
 80 let   Světluška Janušová
  90 let  Božena Antošová
  Miroslava Höklová
  91 let  Ing. Bohuslav Peterka
 100 let  Stanislav Čížek

Všem jubilantům 
srdečně blahopřejeme.

obecním pozemku před sběrným dvorem, 
neboť je v dobrém stavu a ještě může slou-
žit třeba k přemostění některého z potoků 
při budování cyklostezek.

Na konci měsíce srpna se konala druhá 
letní noc opět ve spolupráci dobrovolných 
hasičů a mysliveckého spolku „Výrovka“. 
Také tato akce proběhla k plné spoko-
jenosti pořádajících i návštěvníků. Dne 
18. září proběhla oslava u příležitosti výročí 
100 let od započetí výstavby ve Vršovicích. 
Počasí bylo chladnější, ale program, kte-
rý připravili pořadatelé, mnohé zahřál. 
Úspěšný večer byl zakončen ohňostrojem.

Na konci měsíce srpna a v září jsme do 
naší obce přivítali 43 nových občánků, 
z toho 18 děvčat a 25 chlapců.

Přeji vám krásný začátek podzimu a na 
shledanou u příštího čísla zpravodaje.

PaedDr. Zdeněk Ondrášek
starosta obce

• Zastupitelstvo obce Střelice neschválilo Kupní smlouvu s firmou Správa železnic, státní 
organizace, Dlážděná 1003/7, 110 00 Praha – Nové Město.

 Pro - 13 (všichni přítomní)  Proti - 0  Zdržel se - 0
• Zastupitelstvo obce Střelice schválilo zadání změny č. 2 „Územního plánu obce“ - zkrácené 

řízení pro lokalitu BR -b6, BR -b7, BR -b12. Jedná se zrušení požadavku umístění garáže, 
místo toho bude možné pořízení dvou parkovacích stání na vlastním pozemku.

 Pro - 13 (všichni přítomní)  Proti - 0  Zdržel se - 0
• Zastupitelstvo obce Střelice schválilo smlouvu s firmou A+K úpravy zeleně, s. r. o., Záříčí 25, 

768 11 Chropyně, která provede realizaci „Výsadby listnatých stromů v části ulic Ant. 
Smutného a výsadbu okrasných keřů a cibulovin, ulice Tetčická“ za cenu 724.456,40 Kč 
bez DPH. Zastupitelstvo obce Střelice pověřilo starostu podpisem smlouvy o dílo.

 Pro - 13 (všichni přítomní)  Proti - 0  Zdržel se - 0
• Zastupitelstvo obce Střelice schválilo ukončení dohody o spádovém obvodu základní 

školy s Obcí Popůvky, Náves 32/25, 664 41 Popůvky. Zastupitelstvo obce Střelice pověřilo 
starostu podpisem ukončení dohody.

 Pro - 13 (všichni přítomní)  Proti - 0  Zdržel se - 0
• Zastupitelstvo obce Střelice schválilo žádost o individuální dotaci na částku 125.000 Kč 

z rozpočtu obce Střelice pro Fotbalový klub Střelice z.s. Trpín 863/38, 664 47 Střelice.
 Pro - 13 (všichni přítomní)  Proti - 0  Zdržel se - 0
• Zastupitelstvo obce Střelice schválilo Veřejnoprávní smlouvu o poskytnutí dotace ve výši 

125.000 Kč z rozpočtu obce Střelice pro Fotbalový klub Střelice z.s., Trpín 863/38, 664 47 
Střelice. Pověřilo starostu obce podpisem této smlouvy.

 Pro - 13 (všichni přítomní)  Proti - 0  Zdržel se - 0
• Zastupitelstvo obce Střelice schválilo cenovou nabídku firmy Bonita Group Service, s. r. o., 

Drásov 583, 664 24 Drásov ve výši 180.106,08 Kč vč. DPH na vybudování workoutového 
hřiště, které bude umístěno v areálu koupaliště. ZO pověřilo RO dalším jednáním a sta-
rostu obce podpisem smlouvy.

 Pro - 13 (všichni přítomní)  Proti - 0  Zdržel se - 0
 Zapsala: Ivana Pešková

Zápis z 61. zasedání Rady obce Střelice
Zápis z 61. zasedání Rady obce Střelice, 

konané na Obecním úřadě ve Střelicích 
25. 8. 2021

Zpracoval: Jiří Vašulín - místostarosta
Rada obce schvaluje:

• Povodňový plán pro stavbu: Oprava pro-
duktovodu DN 200, Pn 63 Klobouky – 
Střelice, Přechod vodního toku Bobravy.

• Rozpočtové opatření č. 8/2021.
• Návrh nájemní smlouvy s panem P. N. na 

pronájem obecního pozemku p. č. 98, 
výměra 1966 m2, k. ú. Střelice u Brna, 
ul. Trpín. Jedná se o svahovitý pozemek 
(louku). Žadatel bude pozemek udržovat 
pokosem trávy. Cena za nájem 300 Kč/rok.

• Žádost manželů J. a H. P. o vyjádření k pro-
jektové dokumentaci na stavbu rekreač-
ního objektu na pozemku p. č. 7 400, 
p. č. 7 401, k. ú. Střelice, lokalita Haneky.

• Žádost projekční kanceláře SEKV spol., s r. o., 
v zastoupení společnosti EG.D, a. s., o sou-
hlas s projektovou dokumentací na zhotove-
ní kabelové přípojky NN a přípojkové skříně 
na akci: Střelice, Kopaniny, sm. NN (přípojka) 
pro pozemek p. č. 33, ul. Zbirovského.

• Žádost V. M. o vyjádření ke stavebnímu 
záměru na stavbu garáže na pozemku 
p. č. 1043, k. ú. Střelice u Brna.

• Žádost paní F. o pronájem místnosti na 
OÚ ve Střelicích pro konání keramického 
kroužku pro děti. Cena za pronájem 
150 Kč/hod.

• Finanční podporu ve výši 27 500 Kč bez 
DPH pro konání kulturní akce u příleži-
tosti 100. výročí počátku výstavby místní 
části Vršovice v sobotu 18. 9. 2021.

• Prodej obecních kalendářů za cenu 
100 Kč.

• Program Zastupitelstva obce č. 13 dne 
9. 9. 2021 v 19 hod.

• Návrh na směnu pozemků p. č. 2005/42 
za pozemek p. č. 2005/41, k. ú. Střelice 
u Brna. Geometrickým plánem budou 
pozemky rozděleny tak, aby výměra 
pozemků byla pro každého majitele 
zachována. Musí projednat a schválit 
Zastupitelstvo obce č. 13. dne 9. 9. 2021.

• Žádost nájemce koupaliště o prominutí 
nájemného za měsíc červen 2021. Provoz 
koupaliště byl zahájen od 1. 7. 2021.

Děkuji za projevenou soustrast a účast při 
posledním rozloučení s mým manželem.

Dana Kroupová
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• Žádost sportovního klubu FC AB Střelice, 
o. s. (futsal) o částku 10 000 Kč na provoz 
a sportovní vybavení.

• Žádost projekční kanceláře Ing. Lee 
Kubešové, která zastupuje paní R. F., 
o souhlas s napojením vodovodní, splaš-
kové a dešťové přípojky pro budoucí stav-
bu rodinného domu na pozemku p. č. 33, 
k.ú. Střelice u Brna, ul. Zbirovského.

• Návrh na řešení odtoku dešťových vod 
v lokalitě Březečí a na konci ul. Jaroslava 
Svobody (za bílým křížem). Bude osloven 
projektant.

Rada obce projednala:
• Stížnost A. M. na nevhodné chování 

sousedů.
• Žádost M. H. o zavedení autobusové linky 

č. 51 do Střelic. Žádost bude projednána 

se společnosti KOORDIS JMK, která koordi-
nuje dopravu v Jihomoravském kraji.

• Žádost T. R. o zajištění (vyhrazení) par-
kovacích míst pro obyvatele DPS.

Rada obce bere na vědomí:
• MěÚ Šlapanice, odbor životního pro-

středí vydává rozhodnutí, vodoprávní 
povolení k nakládání s podzemními vo-
dami a k jejich odběru z nového vodního 
zdroje – vrtané studny na pozemku p. č. 
5343/2, k. ú. Střelice u Brna, ul. V Uličce. 
Žadatel D. K.

• MěÚ Šlapanice, odbor životního pro-
středí vydává rozhodnutí, souhlas k re-
alizaci průzkumného vrtu na pozemku 
p. č. 1565/2, k. ú. Střelice u Brna, ul. Za 
Humny. Žadatel P. F.

• MěÚ Šlapanice, odbor životního pro-

středí vydává rozhodnutí, vodoprávní 
povolení k nakládání s podzemními vo-
dami a k jejich odběru z nového vodní-
ho zdroje – vrtané studny na pozemku 
p. č. 7400, k. ú. Střelice u Brna, lokalita 
Haneky. Žadatel J. P..

Rada obce Střelice se ve všech bodech 
shodla jednomyslně, není     -li uvedeno ji-
nak. Ze zákonných důvodů nejsou uváděny 
osobní údaje fyzických osob. Uvedeny jsou 
pouze tam, kde bylo osobně projednáno.

Členové rady obce Střelice:
PaedDr. Zdeněk Ondrášek (starosta),

Jiří Vašulín (místostarosta),
Jaroslav Štveráček (radní),

Ing. Alois Liška (radní),
Mgr. Eva Bartoňová (radní).

Zápis z 62. zasedání Rady obce Střelice, 
konané na Obecním úřadě ve Střelicích 
1. 9. 2021

Zpracoval: Jiří Vašulín - místostarosta
Rada obce schvaluje:

• Nabídku na rekonstrukci EZS Obecního 
úřadu ve Střelicích. Rekonstrukci zhoto-
ví firma Antonín Lhotský, Jiříkovická 262, 
Blažovice za cenu 16 214 Kč bez DPH.

• Nabídku na přeložení radiátorů ústřed-
ního vytápění z důvodu rekonstrukce 
sociálního zařízení v základní umělecké 
škole a v obecní knihovně. Potřebné prá-
ce zhotoví firma TOVOPTERM, s. r. o. za 
cenu 19 187,15 Kč bez DPH.
Pro: 4 Proti: 0 Zdržel se: 1

• Veřejnoprávní smlouvu na individuální 
dotaci 10 000 Kč pro sportovní klub FC 
AB Střelice, o. s. (futsal) na provoz a spor-
tovní vybavení.

Rada obce projednala:
• Žádost M. P. o zajištění opravy cesty od ul. 

Svitáčkova do rekreační oblasti Březečí.
• Žádost M. P. o informaci o úpravě obec-

ně závazné vyhlášky č. 1/2009 pro pohyb 
psů na veřejných prostranstvích. Bude 
projednáno na Zastupitelstvu obce.

Rada obce rozhodla:
• O vyhodnocení nejvýhodnějších nabí-

dek veřejných zakázek:
 ▪  Stavební úprava komunikace v ul. 
K Myslivně – Obytný soubor Kopaniny
 Zakázku zhotoví společnost Creative 
Buildings, s. r. o., Ctiradova 187, Brno za 
cenu 403 899,76 Kč bez DPH. Musí pro-
jednat a schválit Zastupitelstvo obce.
 ▪  Oprava chodníku na ul. Ant. Smutného 
(od domu č. 4 po dům č. 42)
Zakázku zhotoví společnost Creative 
Buildings, s. r. o., Ctiradova 187, Brno 
za cenu 1 919 010,94 Kč bez DPH. Musí 
projednat a schválit Zastupitelstvo obce.
 ▪  Informačně orientační značení ulic 
a místních cílů

Zakázku zhotoví společnost HICON – 
dopravní značení, s. r. o., Kohoutovická 
610, Brno za cenu 111 590 Kč bez DPH. 
Musí projednat a schválit Zastupitelstvo 
obce.
 ▪  Výsadba stromů a okrasných keřů, ul. 
Ant. Smutného, ul. Tetčická
Zakázku zhotoví společnost A + K úpra-
vy zeleně, s. r. o., Zářící 25, Chropyně za 
cenu 724 456,40 Kč bez DPH. Musí pro-
jednat a schválit Zastupitelstvo obce.

Rada obce Střelice se ve všech bodech shodla 
jednomyslně, není      -li uvedeno jinak. Ze zákon-
ných důvodů nejsou uváděny osobní údaje 
fyzických osob. Uvedeny jsou pouze tam, kde 
bylo osobně projednáno.

Členové rady obce Střelice:
PaedDr. Zdeněk Ondrášek (starosta),

Jiří Vašulín (místostarosta),
Jaroslav Štveráček (radní),

Ing. Alois Liška (radní),
Mgr. Eva Bartoňová (radní).

Zápis z 62. zasedání Rady obce Střelice

Mobilní rozhlas obce Střelice
Vážení občané,
spustili jsme pro vás službu Mobilní Roz-

hlas, díky které vás nyní budeme efektivně 
informovat přímo do vašeho telefonu. Při-
hlaste se k odběru informací a už nezmeš-
káte důležité novinky a upozornění z naší 
samosprávy. Informace podle vašich zájmů 
vám budeme posílat e-mailem, SMS nebo 
jako zprávu do aplikace. Služba je zdarma!

Co přihlášení do Mobilního Rozhlasu přináší?
• Upozornění na krizové události - výpadky 

energií, blížící se vichřice, dopravní uzavírky, 
varování před podomními prodejci, apod.

• Novinky a důležitá upozornění z úřadu 
- poplatky, obecní zpravodaj, digitalizo-
vané hlášení z amplionů…

• Pozvánky na kulturní a sportovní akce
• Možnost vyjádřit svůj názor v online anketách

• Mobilní aplikaci samosprávy s užitečnými 
funkcemi
V registračním procesu si sami můžete 

nastavit, jaké typy informací vás zajímají 
(např. kultura, majitelé zvířat). Doporučuje-
me vyplnit Vaše telefonní číslo a ulici, aby-
chom vás mohli rychle varovat v případě 
nečekaných událostí (např. havárie vody). 
vaše údaje jsou v bezpečí a v souladu s GDPR.
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SDH Střelice – informuje

PŘIHLASTE SE K ODBĚRU INFORMACÍ ZDE: 
https://streliceubrna.mobilnirozhlas.cz/

Registrovat se můžete také osobně pří-
mo na našem úřadu po vyplnění Registrač-
ního letáku, který je součástí tohoto čísla 
zpravodaje. Rádi vám pomůžeme.

Oficiální aplikaci naší samosprávy - 
Mobilní Rozhlas si můžete stáhnout přímo 
na App Store nebo Google Play. Poté si sta-
čí přidat naši obec a budete mít informace 
vždy po ruce.

Přehled zásahů střelických hasičů 
v období od 21. srpna do 20. září 2021:

35) 2. 9. 2021 – 18:20 
Střelice – TP likvidace obtížného hmyzu

Zásahová jednotka byla povolána k likvi-
daci obtížného hmyzu do Střelic na ulici 
Bezručovu. Jednalo se o sršní hnízdo ohrožu-
jící majitele domu. Hnízdo bylo zlikvidováno 
vysavačem na hmyz. Zásah byl prováděn 
v ochranném obleku proti bodavému hmy-

zu. Jednotka se vrátila zpět na základnu 
v 18:50.

36) 7. 9. 2021 – 17:19 
Střelice – TP spolupráce s IZS

Zásahová jednotka byla na základě 
žádosti IZS vyslána k pomoci s hledáním 
pohřešované osoby. Po příjezdu na seřadiště 
ve Střelicích u vodojemu jsme byli informo-
váni o situaci. Na základě požadavku na co 
největší počet zasahujících jsme obvolali 

další členy jednotky, aby přišli také pomoct 
s vyhledáváním. Střeličtí hasiči i s dalšími 
členy IZS pak byli vysláni na určené místo 
v katastru obce, kde rojnicí prováděli plošné 
prohledávání, a to až do setmění. Poté byla 
jednotka odeslána zpět na základnu, kam 
se vrátila ve 20:02.

Na tento zásah jsme vyjeli oběma zásaho-
vými vozidly a pro naši Tatru to byl jubilejní 
333. zásah. Vzhledem ke stáří naší cisterny, 
dostala nedávno nové označení: „Stařenka“.

Minuta ticha za zemřelé hasiče
Dne 15. září kolem poledne došlo k velmi 

tragické události, která nás dobrovolné hasiče 
velmi zasáhla. Při snaze o pomoc při úniku ply-
nu v obci Koryčany došlo k výbuchu. Bohužel se 
v té době již na místě události nacházela míst-
ní dobrovolná jednotka. Výbuch byl bohužel 
fatální. Dva dobrovolní hasiči na místě zemřeli 
a další byli zraněni. Při každém výjezdu si uvě-

domujeme, že se můžeme dostat do nebezpečí 
a snažíme se mu v maximální možné míře před-
cházet. To, že bychom vyjeli k zásahu a někteří 
z nás se z něj nevrátili, si mnoho z nás vůbec 
nepřipouštělo. O to více se nás tato tragická 
událost dotkla.

Ještě tentýž den večer jsme vyvěsili před 
hasičkou černý prapor. V neděli 19. září ve 12:00 

jsme se pak připojili k hasičům v celém Česku 
a uctili památku dvou zesnulých bratrů hasičů 
nastoupením jednotky, minutou ticha a zapnu-
tými majáky na obou našich zásahových vozi-
dlech.

Přejme si jen, aby ke zraněním nebo dokonce 
úmrtím dobrovolných i profesionálních hasičů 
docházelo co možná nejméně.
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40. ročník soutěže O putovní pohár starosty obce Střelice
Dne 5. září 2021 se uskutečnily tradiční 

závody v požárním útoku O putovní pohár 
starosty obce Střelice. Čekal nás jubilejní 
40. ročník. Vzhledem k situaci s Covidem 
byla tato soutěž již 2x odložena, a tak jsme 
využili zrušené soutěže Střelická osma 
a v uvolněném termínu uspořádali již dlouho 
očekávaný 40. ročník.

Ačkoliv jsme avizovali, že se bude soutěžit 
o hodnotné ceny, přijelo k nám velmi málo 
družstev. Zúčastnila se jen 2 družstva žen 
a 7 družstev mužů. Dávno pryč jsou bohu-
žel doby, kdy byla střelická soutěž vyhlášená 
a účastnilo se jí i přes 30 družstev. Dnes se 
v konkurenci různých lig místní klání jen ztěží 
prosazují. I přesto si myslím, že soutěž měla 
svoji kvalitu a byla divácky zajímavá.

Vzhledem k malému počtu družstev bylo 
na poradě velitelů navrženo, aby soutěž byla 
dvoukolová. Pro zajištění větší pestrosti jsme 
se dohodli, že klání o pohár bude rozhodo-
vat rychlejší čas z obou pokusů, ale závod 
o prase bude rozhodovat součet obou časů. 
Tím získala soutěž trošku jiný náboj. Každé 
družstvo se muselo snažit udělat oba pokusy 
co nejlépe, ale zároveň nejít příliš na riziko. 
Výsledky také potvrdily, že to byl správný 
tah, protože vítěz poháru nevyhrál prase.

Novinkou bylo, že dosavadní ročníky se 
závodilo s běžnými hadicemi a letos poprvé 
s úzkými závodními hadicemi.

A protože se jednalo o 40. ročník, snažili 
jsme se celou soutěž pojmout poněkud oslav-
něji. Nejen, že jsme pro účastníky připravili 

pěkné ceny, ale také jsme obohatili občers-
tvení, takže kromě tradiční douzované cigáry 
byl v nabídce i guláš a grilovaná kýta.

Do soutěže se zapojilo kromě střelického 
družstva „B“, které se pravidelně účastní závo-
dů, také družstvo žen – Lentilek a na poslední 
chvíli spíše z hecu seskládané družstvo Střeli-
ce „Výbor“, složené výhradně z členů výboru 
SDH Střelice, které ale na start nastoupilo bez 
jediného tréninku. Pro některé členy výbo-
ru to byl ostrý start na závodech po několi-
ka letech. Přesto toto družstvo překvapilo 
a dokázalo, že zkušenost je někdy více než 
mladá dravost, a umístilo se na velice pěkném 
4. místě. Před posledním startujícím druž-
stvem mělo dokonce naději na výhru prasete.

Zde jsou tedy celkové výsledky:
Viz tabulka

Prase ale nakonec vcelku jednoznačně 
vyhrálo družstvo z Ostrova u Macochy, které 
předvedlo 2 velmi kvalitní a vyrovnané útoky, 
což jim zajistilo nejnižší součet časů z obou 
kol, a mohli si tak odnést poukaz na prase. 
Soutěž O putovní pohár ale vyhrálo družstvo 
Zbraslav „V“ (V jako veteráni), které doká-
zalo zaběhnout nejrychlejší požární útok ze 
všech družstev a mohlo se tak radovat z první 
ceny – bečky piva. V ženách vyhrálo družstvo 
Silůvek, které si odvezlo také bečku piva.

Věřím, že všem přítomným divákům se 
soutěž líbila, chutnalo jim občerstvení a příští 
rok se rádi opět přijdou podívat na zápolení 
hasičů v požárním útoku.

Petr Rozsíval
starosta SDH Střelice
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100 let Vršovic
100 let je pouze jednou za život. A pokud 

nás něco takového potká, neměli bychom 
si to nechat ujít. Tak asi přemýšleli organi-
zátoři akce 100 let Vršovic.

S nápadem uspořádat akci ku příležitosti 
výročí sta let od stavby prvních domů u nádra-
ží ve Střelicích, v dnešní části Vršovice, jsem 
přišel již před necelým rokem. Tehdy před 
Vánoci roku 2020 ovšem naplno ovlivňova-
la život v Česku a na Moravě vlna pandemie 
nemoci COVID-19. Úvahy o uspořádání 
takové akce a konkrétní program jsem tedy 
nechal “uzrát” a odložil. V lednu letošního 
roku jsem se této myšlenky znovu chytil 
a již jsem začal dávat dohromady program. 
Bylo mi jasné, že takovou akci nemohu táh-
nout sám, přizval jsem tedy ke spolupráci 
další lidi. Někteří odmítli, jiní souhlasili. 
Dnes se již nedivím nikomu. Společně 
s Martinem Švestkou a částečně i s Petrem 
Holzerem jsme ladili program. Velkou pod-
poru jsme také získali v osobě pana mís-
tostarosty Jiřího Vašulína, který byl pro nás 
prostředníkem mezi představiteli obce 
a firmou, která i nadále pokračuje v moder-
nizaci železniční tratě. Původní termín, ve 
kterém jsme chtěli uskutečnit tuto akci, byl 
v červnu. Z důvodu bourání staré lávky, 
výluky vlaků a nemožnosti přímého spojení 
k místu konání akce (restaurace U Nádraží), 
jsme tento termín pozměnili. Nové datum 
konání akce padlo tedy na 18. září. Postupně 
jsme s tímto datem navštívili jednotlivé 
aktéry a dle jejich možností upravovali 
a ladili celý program.

Během května i června mě velmi pomáha-
lo vědomí, že jsme měli vyjádřenou podporu 
nejen pana starosty a jeho zástupce, ale 
i někteří vystupující byli mou iniciativou pří-
jemně překvapeni a těšili se na vystoupení. 
Za těchto okolností jsme už nemohli couv-
nout, a tak jsme pokračovali. Vzhledem 
k tomu, že v naší republice panovaly obavy 
z poprázdninového lockdownu i během 
června, bylo velmi obtížné pro účinkující mi 
něco slíbit. Během prázdnin jsme “odpočí-
vali” a zároveň s napětím sledovali, jakým 
směrem se bude nadále naše vláda ubírat 
ve svých rozhodnutích.

Termín, který dříve padl jako konečný 
pro uspořádání akce, se ukázal jako nejlepší 
možný, a to především ve vztahu k ukončení 
opravy lávky a jejímu zprůchodnění.

18. září konečně nastalo samotné slav-
nostní odpoledne, které mělo dvě části.

První část se odehrávala na křižovatce 
cest nad vodojemem směrem na Radosti-
ce. Tam v loňském roce vzniklo oddechové 
místo. Místo se snaží nabídnout svým 
návštěvníkům tři úrovně setkání. Setkání 
s ostatními lidmi ve vzájemném hovoru, 
setkání s přírodou a možností odpočinku 
a třetí úroveň je možnost setkání s Bohem 
skrze jeho vykupitelské dílo vyjádřené kří-
žem. Ve čtrnáct hodin odpoledne jsme se 
setkali na tomto místě a společně se zde 
pomodlili za všechny obyvatele Střelic 
a místo požehnali. Pak byl krátký čas na 
setkání, popovídání, a to i s malým občer-
stvením.

Druhá část oslavy proběhla od 16:00 
u restaurace U Nádraží.

Já bych touto formou chtěl poděkovat 
všem účinkujícím za jejich vstřícnost, velko-
dušnost a trpělivost, kterou projevili při 
vzájemné komunikaci a domluvě. Myslím, 
že historický šerm nadchl holky i kluky. Sku-
pině historického šermu EXULIS jsem také 
vděčen, že svoje vystoupení uzpůsobili 
mému požadavku ztvárnit období 30 leté 
války. Zde se musím omluvit rodičům men-
ších dětí, kdy mě vystupující žádali o varování 
před střelbou. Zapomněl jsem a nevaroval. 
Big Band Grupa vystupovala téměř po dvou 
letech. Zároveň bylo krátce po prázdninách 
a ono nastudovat a vystoupit v tolika uměl-
cích je téměř nadlidský výkon. Zde tedy 
děkuji všem vystupujícím a především panu 
řediteli ZUŠ ve Střelicích Robertu Kuklovi za 
odvahu a nadšení, se kterým se ujali svého 
vystoupení. Jakub Kokorsky nebyl v jednodu-
ché pozici. Snad nebude vadit, když prozradím, 

že jeho vystoupení nemělo být sólové, ale 
nečekaně mu jeho kamarád a kolega odpadl. 
Vzal tedy zodpovědnost sám na sebe. Velké 
díky za to, že jsi to Jakube nevzdal a přišels 
navnadit mladší a starším připomenout, co 
možná již zapomněli. Pokud se někomu 
nelíbila kniha Vršovice 1921-2021, snad se 
mu zalíbily autorky. A nebo obráceně? Mne 
osobně zaujalo obojí a jsem rád, že ledasco 
nám v krátkosti vyjasnily. Díky za pozdrav 
a vaše dílo. New 4 Honzy Polyaka - asi překva-
pení pro všechny. Co se z roznašeče letáků 
a novin nevyklube, že? Škoda, že frontman 
kapely zrovna trpěl zánětem lícního svalu, 
ale i tak předvedli něco, co zde ve Střelicích 
dlouho nebylo. Také díky za zapojeni vršovi-
čáka Martina Vlašice. Paní Lenka Kroupová 
musela se svými svěřenkyněmi dlouho 
čekat. Moc se jí a děvčatům omlouvám, ale 
opravdu to nešlo jinak, ale nám divákům to 
nakonec stálo za to. Nám se vyplatilo 
počkat! A když jsem nakonec i viděl tu 
radost děvčat ihned po té, co sešli z pódia, 
byl jsem rád, že jste nám přislíbily účast 
a vydržely. Může Jaroslav Albert Kronek 
zklamat? A ještě k tomu Střeličáky? O to mu 
více děkuji, že on byl ten úplně první, koho 
jsem oslovil, a on byl první, kdo souhlasil se 
svojí účastí na této akci. Jsem rád, že i přes 
komplikace přijel a zazpíval. Trampská 
píseň. Už od začátku plánování akce jsme 
chtěli, aby co nejvíce lidí, kteří přispějí do 
programu, pocházelo z Vršovic, či Střelic. 
Aspoň nějaký vztah by ti vystupující měli 
mít k naší obci. Jsem rád, že výzvu k “vystou-
pení” přijali i kluci od klasických trampských 
kytar, basy, bendža, atd. Myslím, že potěšilo 
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nejen vyznavače této muziky. Byla to taková 
důstojná tečka za tím našim slavnostním 
příběhem. Ovšem přerušená ohňostrojem. 
Díky firmě 1000 a jeden fór mohl být ve 
Vršovicích uskutečněn ohňostroj na ukon-
čení oslavy 100 let Vršovic. A kdo ho viděl 
musí uznat, že byl opravdu vydařený. 
Nemenší díky patří také všem, kteří byli 
ochotni a zapůjčili nám své vozy a motocy-
kly k výstavě veteránů. Jsou to dnes cenné 
kusy a jejich údržba není levnou záležitostí.

Dále mé díky směřují ke Sboru dobrovol-
ných hasičů ze Střelic za zapůjčení stanu, 
lavic a stolů a jejich dovezení, rozmístění 
a následný odvoz. Mé díky patří také Vítkovi 

Prátovi za jeho energii, se kterou se vložil do 
závěrečných okamžiků přípravy oslavy a oslo-
vení sponzorů. Bez těchto by bylo nemožné 
akci uskutečnit. Největší podíl nesla obec 
Střelice. Rada obce schválila finanční pomoc 
pro tuto akci a díky tomu mohl proběhnout 
tak pestrý program. Díky také za dary od 
firem: restaurace Lazza, restaurace Sokolov-
na, distributoru nápojů Jaso, 1000 a jeden 
fór, autodopravě Doležal a firmě poskytující 
internetové připojení Triple Solution. Dou-
fám, že se vám i vašim dětem líbilo svezení 
v terénním automobilu Dodge, či kresby 
pana Reného Janoštíka (Rendy). Martin 
Wanke, již tradičně oslovovaný obcí na půj-

čování a stavbu pódia a provedení ozvučení, 
odvedl svoji práci i se svými kolegy naprosto 
dokonale. Jemu také děkuji, že můj první plán 
s vystoupeními mi “omlátil” o hlavu. Hlavně 
mi u toho trpělivě vysvětlil, co bylo na tom 
programu špatně, co dobře a jaké jsou stan-
dardní postupy a nutné pauzy. Vše mi zdů-
vodnil a dal mi čas na opravu. Mnohé věci 
jsem se díky němu naučil a pochopil.

Na závěr chci poděkovat všem, kteří jste 
se akce účastnili a přišli jste. Jsem si vědom, 
že ne vše proběhlo v naprosté dokonalosti. 
Myslím si ovšem, že kvalita programu 
a vystupujících bohatě převýšila negativa, 
která se na akci 100 let Vršovic vyskytla.

Vítání občánků srpen 2021
Po téměř dvouroční covidové pauze pro-

běhlo v sobotu 28. srpna 2021 v obřadní síni 
Obecního úřadu ve Střelicích první Vítání 
občánků. Panem starostou PaedDr. Zdeňkem 
Ondráškem bylo přivítáno mezi občany naší 

obce 18 nejmenších spoluobčánků naroze-
ných v letech 2019-2021:

Jan Ferdus, Anna Ferdusová, Robin Fiala, 
Lea Chudíková, Patrik Janulík, Erik Kolář, 
Daniel Lacina, Ida Navrátilová, Eliška Novotná, 

Ondřej Otoupalík, Vilém Otoupalík, Anežka 
a Barbora Pavlíkovy, Laura Pokorná, Vivien 
Rossi, Dominik Sojka, Izabela Strouhalová, 
Tereza Svobodová.

Foto viz str. 9 a 10.

Tábor offline
Zář obrazovek, prostřednictvím nichž 

jsme se značnou část roku scházeli, jsme 
vyměnili za zář měsíce odrážejícího se na 
hladině rybníka Přibyl. Ačkoliv jsme v prů-
běhu roku netušili, zda si budeme moci 
před uložením k spánku opět společně 
zazpívat „Zapad den, slunce svit, vymizel 
z údolí, z temen hor…“, nepodcenili jsme 
přípravu a tábory jsme naplánovali. Vypla-
tilo se nám tedy držet našeho skautského 
hesla a BÝT PŘIPRAVENi. Než jsme se však 
mohli zachumlat do spacáku ve stanech, 
které nad sebou měly více hvězdiček než 
kdejaký luxusní hotel, museli jsme na holé 
louce začít pomalu budovat místo vhodné 

Pokračování na str. 11.

Foto: Ing. Jiří FukanFoto: Ing. Jiří Fukan
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11   STŘ ELICKÝ zpravodaj ŘÍJEN 2021

k bydlení. Přes den se táborem nesly zvuky 
vrtaček, seker a pil, v noci je vystřídaly zvuky 
kytar a zpěv prací a sluncem znavených roverů 
a rangers. Onu únavu byste však v jejich ener-
gickém zpěvu jen těžko zaslechli. A po několika 
dnech stálo v záhybu louky stanové městečko, 
které čekalo, až bude moci býti svědkem roz-
bitých kolen, tesknících očí ale i radostného 
smíchu, srdečných objetí a rodících a utužují-
cích se přátelství. Jako první se na tábor do 
Smrku vydal chlapecký oddíl, jehož nejmladší 
členové se na pár dní ponořili do světa Asteri-
xe a Obelixe. Náhodný pocestný by však mohl 
být značně zmaten, neboť fousatých hromo-
tluků bylo na táboře více. Starší, tedy skauti, 
se totiž proměnili ve Vikingy. Fousaté osazen-
stvo tábora vystřídala děvčata, která se pře-
nesla do dob středověku a usilovala o přízeň 
a místo v družince královny Elišky. První tábor 
za sebou mají spolu s Křemílkem a Vochomůr-
kou také naši nejmladší, tedy benjamínci. Více 
než má slova je však pohled očima dětí…

Benjamínkovskej tábor byl prima. Líbilo 
se mne všechno. Nejvíc srandovní Křemílek 
a Vochomůrka a spaní ve stanu. Jídlo bylo 
super.                     (benjamínek Barunka H.)

Byla jsem poprvé na táboře, trošku jsem 
se bála, jestli to zvládnu, ale moc jsem se 
těšila na kamarádky. Tábor mě hodně nau-
čil a mám z něj super zážitky. Bavilo mě tam 
spoustu věcí - třeba hra na koronavirus, 
vlajkovaná, bavil mě výlet a spaní ve stanu 
v bouřce bylo dobrodružné. Prostě jsem si 
to moc užila!             (světluška Simonka S.)

Na táboře se mi líbilo. Koupání v rybníku 
a vodácký výcvik. Vedoucí byli super, vymy-
sleli pro nás spoustu zábavy. Těším se, až 
zase pojedu zase.      (světluška Lucinka H.)

Letošní skautský tábor se konal na sta-
ronovém tábořišti ve Smrku. Příjemně nás 

překvapil rybník Přibyl, jehož voda byla 
čistá a vhodná ke koupání. Téma celotábo-
rové hry bylo: Družina královny Elišky. Kdo 
se chtěl stát jejím členem, musel plnit roz-
manité úkoly, např. uvařit královskou hosti-
nu, navrhnout šaty na ples, uspořádat hon 
divoké zvěře apod. Ačkoli nás několik nocí 
zastihla bouřka a zateklo nám i do stanů, 
s pomocí našich vedoucích jsme to zvládly. 
Některé ze světlušek při slavnostním táboro-
vém ohni složily skautské sliby. Na táboře se 
nám moc líbilo a už se těšíme na ten příští. 

(světluška Rozárka G.)

Líbilo se mi, jak jsme měli rozdělené benja-
mínky. Každá skautka měla na starosti jedno-
ho benjamínka a pomáhala mu. Také etapová 
hra se mi líbila. Nejvíc jak jsme hledali Verču 
podle pískání a jak jsme ji podávaly první 
pomoc. Také jsme hledali Noemi, což bylo 
vzrušující.                          (skautka Eliška D.)

Na skautský tábor ve Smrku jsem se těšila. 
Nejvíce se mi líbilo, když jsem se učila pádlovat 
na kánoi s Elvi. Elvi neboli Eliška je naše nová 
kamarádka z vodáckého skautského oddílu. 
Bavilo mě hrát různé hry, vyrábět náramky, 
vyšívat, kreslit, večer zpívat u ohně. Každé ráno 
a večer byla společná modlitba. Tento rok 
jsem přecházela ze světlušek do skautek, takže 
jsem byla na táboře celé dva týdny. Druhý 
týden, po odjezdu světlušek, přijeli na tři dny 
nejmladší benjamínci. Dobré nálady a zábavy 
bylo dostatek a domů jsem si přivezla mnoho 
zážitků a několik ručně vyrobených předmětů.                              

(skautka Janička A.)

Na skautský tábor ve Smrku jsme se 
vydali autobusem. Jelikož je Smrk na Vyso-
čině, tak jsme do cíle dorazili celkem rychle. 
Dále proběhlo klasické stěhování do stanů 
a tábor mohl začít. Táborová hra začala velmi 
tajuplně, když nás vedoucí netradičním způ-
sobem rozdělili do vikingských kmenů. Za 
celý tábor jsme se snažili získávat co nejlepší 

podmínky pro náš kmen, aby nebyli naši 
soupeři schopni nás porazit. Mimo táboro-
vou hru byl však také zajímavý program, 
jako například stavba teepee. Ve volném 
čase mě také bavilo hrát fotbal. Nesmím 
samozřejmě zapomenout na naši skvělou 
kuchyni, díky které byl tábor mnohem pří-
jemnější. Nejlepší zkušenost pro mě byla, 
když jsem mohl pomáhat s vytvářením 
a prováděním programu. Tento tábor jsem 
si tedy velice užil a už se těším na další!

(skaut Dominik Z.)

Letošní tábor byl opravdu neskutečným 
zážitkem. Přijeli jsme na již plně posta-
vené tábořiště, které bylo už z větší části 
zrenovované. Nechyběli nové vychytávky 
v kuchyni ani vylepšené postele a další vyba-
vení. Počasí nám taktéž přálo, slunečno ne 
příliš horko, a i přes občasné přeháňky se 
všechno podařilo uskutečnit. Program jsem 
pomáhal zařizovat, a i když se ne všechno 
povedlo na 100%, většina skautů si tábor po 
dlouhém covidovém odloučení užila stejně 
jako já.                    (rover Daniel K. – Čong)

Obnovená činnost
Po prázdninách se pomalu, ale jistě vra-

címe do zajetých kolejí, které známe z doby 
předcovidové, tedy alespoň co se činnosti 
týče. Co je však pro nás nové a v čem se 
učíme fungovat, jsou prostory, v nichž naše 
setkávání probíhá. Máme k dispozici farní 
místnost, jednou týdně se smíme scházet 
v naší staré klubovně a dále nám byly k uží-
vání nabídnuty prostory školy a jednoho 
rodinného domku. I prostřednictvím tohoto 
článku bychom chtěli vyjádřit dík paní ředi-
telce Mgr. Heleně Fialové a rodině Antošově, 
za pomoc při rozlousknutí zapeklité otázky 
prostor k našemu působení – děkujeme!

Za skautské středisko Wahinkpe  
Barbora Chmelová.

Pokračování ze str. 8.

Poděkování spoluobčanům za podporu proti výstavbě vepřína
Milí spoluobčané, rádi bychom poděko-

vali všem za podporu proti výstavbě vepří-
na a za práci dobrovolníků, kteří se na tom 
podíleli.

Petici jsme ukončili a předali 8. 9. 2021 
na Obecní úřad Střelice, dále ji zaslali na 
Inspekci životního prostředí a Městský úřad 
Šlapanice. Petice byla podepsána „pouze“ 

550 občany, nebýt prázdnin by tohle čís-
lo bylo jistě mnohem větší. Počítají se jak 
fyzické podpisy na vytištěném archu, tak 
podpisy provedené elektronickou cestou. 
S výkladem vedení obce, že tato stavba 
nebude mít dopady na kvalitu bydlení 
a života v naší obci, zcela nesouhlasíme. 
Důkazem je velmi častý silný zápach ze stá-

vajícího chovu, který má oproti plánované-
mu chovu jen čtvrteční objem.

Věříme, že námi zvolení zástupci naší 
obce přihlédnou k názoru občanů a podaří 
se tuto nesmyslnou stavbu zastavit. O dal-
ších krocích budeme dále informovat. Za 
petiční výbor děkuje, Jan Pernikář.



Zářijové zahájení základoškolského zásobníku znalostí
Je to klasická hra při seznamovacích 

akcích. Řeknete své jméno a přidáte jednu 
vlastnost začínající stejným písmenem. Takže 
Anička je akční a Baruška báječná. Samo-
zřejmě lze těžko očekávat, že Zuzanka bude 
závistivá nebo zoufalá, spíše bude určitě 
zářivá. A to už se oslím můstkem přenášíme 
do ranních hodin prvního září, kdy se na 
hřišti školy sešlo plno zářících tváří, neboť 
touha po vzdělání a možnost opět chodit do 
školy rozzáří nejednoho škarohlída. Patroni 
z devátých tříd si s důležitým výrazem v tváři 
vedli za ruce své svěřence z prvních tříd, 
v jejichž rozpačitém úsměvu se mnohdy 
mísila zvědavost s nejistotou. Přihlížející 
spolužáci, rodiče i učitelé tak mohli při 
pohledu do tváří prvňáčků odhadovat jejich 
budoucí počínání. Nejdřív defilovala třída 
1. A. Bude Adélka aktivní, nebo apatická? 
Bude Matyáš milý, nebo mrzutý? Bude 
Luboše charakterizovat laskavost, nebo 
lenost? Bára bude bystrá, nebo bojácná? 
Kryštof se bude prezentovat komikou, nebo 
kreativitou? Ani v 1. B si nejsme jisti. Bude 
Alžběta atletická, nebo atypická? Eliška 
bude extrovert, nebo expert? A co takový 
Petr? Bude raději píšící, nebo počítající? 
Bude Štěpán kolem sebe šířit štěstí, nebo 
šílenosti? Bude mít Vanessa povahu vítěznou, 
nebo váhající? Těžko říct, ale možná na tom 
tolik nezáleží. Je dobře, že jsme každý jiný 
a od ostatních se odlišujeme. Až budou jednou 
všichni stejní, bude na světě nuda.

Tak si vzájemně popřejme, aby letošní školní 
rok probíhal k všeobecné spokojenosti. Samo-
zřejmě za předpokladu, že chemikáři budou 
chytře chápaví, fyzikáři famózně fascinující, 
angličtináři autenticky anglosasky aktivní, 
dějepisci demokraticky diktátorští, z češtinářů 
bude čišet člověčenství, matikáři budou mistři 
mozkových masáží, zeměpisci budou zásobo-
vači zajímavých znalostí, tělocvikáři se stanou 
trpělivými tělesnými tyrany, přírodopisci při-
měřeně přísnými průvodci přírodou a němči-
náři nekonečnými nepřáteli německých nezna-
lostí. Když se k tomu přidá inspirující inspekce 
a málo mentorující ministerstvo, proběhne 
školní rok příjemně. Vzhůru do práce.

Do prvních ročníků letos nastoupily tyto děti:
1. A
Eliška Audyová, Martin Bařina, Justýna 

Bílá, Anna Dražanová, Jan Duchoň, Saga 
Geerts, Anděla Hetflaišová, Ludmila Het-
flaišová, Matyáš Hletko, Barbora Hrbková, 
Vít Hudec, Michael Chvíla, Jakub Juračka, 
Kryštof Koumar, Anna Ludvíková, Karolína 
Matulíková, Bára Pallová, Klára Pelikánová, 
Luboš Pěnička, Adéla Sedláčková, Stella Slo-
váková, Matěj Szemla, Barbora Šebeňová, 
Julie Šmotková, Viktorie Švestková, Alžběta 
Vávrová, Nela Víšková, Jakub Weistein

1. B
Radim Čechr, Lilly Čepičková, Karla 

Bořecká, Leona Fillová, Adina Galbová, 
Anna Galko, Viola Bartoňová, Štěpán Kos, 
Jakub Senáši, Eliška Skoupá, Vanessa Sapá-
ková, Eva Sojková, Darius Švestka, Kryštof 
Kavalec, Petr Kavalec, Anna Káňová, Nela 
Musilová, Alžběta Kintlová, Michaela Něm-
cová, Magdaléna Pospíšilová, Michael 
Rumplík, Štěpán Podolský, Jakub Jedlička, 
Karolína Chaloupková, Lucie Chloupková, 
Viktoria Kamenická, Anna Tomšů

Aleš Kadlec

ŘÍJEN 2021   STŘ ELICKÝ zpravodaj 12

Památný den sokolstva - 8. října
Možná jste si všimli, že od roku 2019 při-

byl do kalendářů další významný den, 
Památný den sokolstva. Datum 8. října není 

zvoleno náhodou. Vztahuje se k tragickým 
událostem roku 1941. Toho dne gestapo 
v brzkých ranních hodinách zatklo po celém 

území tehdejšího Protektorátu Čechy a Mora-
va na 900 lidí, členů České obce sokolské. Bylo 
zatčeno a vyslýcháno takřka celé vedení 
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sokolské organizace. Byla to rána nejen pro 
Sokol, ale i pro českou společnost a vědec-
kou elitu. Vlastenecky orientovaní členové 
České obce sokolské, intelektuálové, kteří 
tou dobou působili v druhém odboji „Věrni 
zůstaneme“, byli vnímáni jako hrozba protek-
torátu. Členové ČOS v okupačních letech 
navázali na odkaz svých zakladatelů Miroslava 
Tyrše (1832-1884) a Jindřicha Fügnera 
(1822-1865), kteří Sokol profilovali jako 

demokratickou organizaci, která rozvíjí 
nejen fyzické, ale i morální kvality jedince.

Velkému zatýkání Sokolů ze 7. na 8. října 
předcházely několikaměsíční represe a popra-
vy. Tou dobou již nežili náčelník ČOS Augustýn 
Pechlát a starosta brněnské župy Vladimír 
Groh, které gestapo popravilo na konci 
září 1941. Všichni zatčení Sokolové byli 
postupně transportováni do Malé pevnosti 
v Terezíně a následně do věznic a koncent-

račních táborů Flossenbürg a Auschwitz-
-Birkenau. Nejvyšší vedení ČOS a sokolských 
žup bylo, v počtu 135 osob, transportováno 
do Osvětimi. Odtud se propuštění dožilo 
pouze 9 mužů. Nechť je tedy toto datum, 
8. října, mementem totalitní zvůle a nespra-
vedlnosti a odkazem k rozvoji demokracie, 
humanismu a boji za svobodu.

Odbor všestrannosti TJ Sokol Střelice

Obyvatel naší obce se dožil 100 let
Dne 8. září letošního roku se dožil krás-

ného stoletého výročí narození obyvatel 
naší obce, pan Václav Lhotecký.

Zveřejňujeme zde jeho životopis tak, jak 
ho sám v těchto dnech napsal:

„Narodil jsem se 8. 9. 1921 v Radosticích 
jako poslední z šesti sourozenců věřícím rodi-
čům Tomášovi a Františce Lhoteckým. Tatín-
ka jsem přežil o 70 a maminku o 50 roků. Je to 
veliký dar Ducha Svatého, ve kterého věřím. 
Musím mu být za tak dlouhý život vděčen.

Po základní škole jsem nastoupil na gymná-
zium v Ivančicích. Studoval jsem v letech 1933 
- 1941. Maturoval jsem 13. 5. jako třináctý. 
Tehdy byla 2. světová válka. Otec hospodařil 
na poli asi o výměře 5 hektarů. Pole obdělával 
dvěma páry tažných krav. Byla bída a hodně 
nezaměstnaných. Sedláci na tom byli trochu 
lépe. Měli koně a trochu víc strojů. Několik 
mužů bylo zaměstnáno na dráze - „krompova-
li pražce“, další v Brně v továrnách. Ostatní pra-
covali ve zdejší cihelně, nebo pomáhali u sed-
láků. Jiní vyráběli pometla z březových prutů. 
Pometla byla kvalitní po 2 korunách. Střeličáci 
i ostatní občané z okolí se posmívali: „Rados-
tice malá Praha, velký obchod s pometlama“.

Po válce 1945 jsem pracoval 3 léta na 
okresním úřadě v Brně. Za vlády KSČ byl 
velký nátlak na vstup do strany. Proto jsem 
odešel a nastoupil na výzkumný zemědělský 
ústav při Vysoké škole zemědělské v Čer-
ných Polích, kde jsem pracoval také 3 roky. 
V té době KSČ dalo rozkaz zařadit 70 000 
úředníků do výroby a průmyslu. To postihlo 
i moji osobu. Za pomoci známého stavaře 
jsem se uchytil ve Stavoprojektu, ateliér 
č. 2, za vedoucího Ing. Miroslava Spurného. 
V ateliéru se projektovaly nemocnice, poli-
kliniky a malá zdravotní střediska. Praco-
val jsem jako rozpočtář. Začínal jsem, když 
končila výstavba nemocnice v Boskovicích. 
Dále následovala výstavba nemocnice ve 
Valašském Meziříčí, Znojmě a konečně 
Fakultní nemocnice v Brně - Bohunicích. 
Po 36 letech jsem šel do důchodu.

Z rodné obce jsem se přiženil do Střelic. 
Oženil jsem se s Marií Drábkovou z domu 
č. 23. Vychovali jsme syna Václava a dceru 
Marii. Mám 4 vnoučata a 8 pravnoučat.

V DPS žiji více jak 3 léta. Bydlím spolu se 
svou švagrovou (88 letou) a starám se o ni. 
Jsme tu oba spokojení. 14. 8. mi přišly gra-

tulovat 2 zaměstnankyně soc. odd. z Brna. 
Současně mi předaly osobní dopis od paní 
ministryně Maláčové s blahopřáním. 15. 9. 
za mnou přijel pan starosta PaedDr. Ondrá-
ček s paní Peškovou s přáním zdraví, spoko-
jenosti a dobrou pohodou.

Jsem tiché povahy, bezkonfliktní, rád se 
usmívám, protože smích léčí. Lidé v okolí 
mě již znají. Zdravíme se a povídáme si. 
Chodím na procházky, koukám se na tele-
vizi a rád čtu.“

Přejme panu Lhoteckému do dalších let 
hodně zdraví, optimismus, klid a pohodu.

Výstava „Móda a paličkovaná krajka“
Od 20. září 2021 do konce listopadu Vás 

srdečně zveme do obecní knihovny ve Střeli-
cích na výstavu „Móda a paličkovaná krajka“, 
kde se můžete těšit na nádherné, neobvyklé 
a kreativní ukázky práce paní Ludmily Klinčú-
chové ze Střelic. Součástí výstavy je i ukázka 
prací její žačky Barbory Šimákové.

Přečtěte si, co o sobě a o paličkování říká 
autorka:

Paličkování se věnuji 23 let, učila jsem se 
u lektorky paní Lenky Malátové v Brně a stá-
le kurzy navštěvuji, protože je stále co se učit 
a objevovat. Práce s textilem, látkami, přízemi 
mě vždycky bavila. Všechny jsme háčkovaly, 

pletly, drhaly, šily na děti a na sebe, ale palič-
kování je podle mne vrchol úsilí. Nacházím 
v něm přesnost, preciznost, geometrii, napro-
ti tomu poezii, vzletnost, něžnou křehkost 
i potřebnou hutnost na vyvážení.

Pracuji podle návrhů pí. Malátové, Krajkář-
ské školy ve Vamberku, podvinků zakoupe-
ných na krajkářských jarmarcích, ale nejvíce 
mě baví vymýšlet si sama své návrhy, těch je 
na výstavě většina.

V dřívějších dobách patřila krajka ke ctěným 
výsadám šlechtičen, krajka se dědila, patřila do 
věna nevěstám, později se používala jako dopl-
něk ke krojům, paličkovaly se dečky, ubrusy, 

obrázky. Dnes může být módním doplňkem, 
kreativním výstřelkem i solidní ozdobou šatů, 
což dokazuje tato výstava.

Přeji Vám příjemnou prohlídku.
Ludmila Klinčúchová
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Uzávěrka příštího čísla Střelického 
zpravodaje je 24. 10. 2021.

• MALBY 14 Kč/m2, nátěry dveří 350 Kč/ks, 
radiátorů, fasád aj., TAPETOVÁNÍ a ZEDNICKÉ 
PRÁCE. Tel. 606 469 316, platba hotově  
SLEVA 250 Kč! Střelice a okolí. 
www.maliribrno-hezky.cz

Možnost vyčlenit jeden sloupec na řádkovou inzerci.  
Cena za 3 řádky paušálně 100 Kč. 

SLEVY ZA OPAKOVÁNÍ   3x  5 %    6x  10 %     12x  20 %
Sleva pro místní   10 %  (platí po fyzické osoby a firmy s trvalým bydlištěm 

v obci Střelice)
Vydavatel si vyhrazuje právo na omezení maximální velikosti inzerátu a celkové 
inzertní plochy ve zpravodaji.

Informace k inzerci
Šířka inzerátu může být 1, 2, nebo tři sloupce (formát zpravodaje je třísloupcový). 

1 modul  (1 modul, 1 sloupec)
černobílý inzerát:  270 Kč (327 Kč)
barevný inzerát:  351 Kč (425 Kč)

2 moduly  (2 moduly, 2 sloupce) 
černobílý inzerát:  540 Kč (653 Kč)
barevný inzerát:  702 Kč (849 Kč) 

4 moduly (4 moduly, 2 sloupce) 
černobílý inzerát:  1 080 Kč (1 307 Kč)
barevný inzerát: 1 404 Kč (1 699 Kč) 

6 modulů  (6 modulů, 3 sloupce) 
černobílý inzerát:  1 620 Kč (1 960 Kč)
barevný inzerát:  2 106 Kč (2 548 Kč) 

Ceny jsou uvedeny bez DPH (s DPH 21%). 

kontaktní e-mail: zpravodaj@streliceubrna.cz

Inzerce


